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Folketingets Udlændinge- og Integrationsudvalg har den 3. juni 2020, efter ønske fra 

Rosa Lund (EL), stillet mig følgende spørgsmål, nr. 327 (Alm. del), som jeg hermed 

besvarer. 

 

Spørgsmål:  

Vil ministeren redegøre for, om de ”nødvendige tekniske regelændringer”, der omtales i 

svaret på L 1 – spm. 9 (2018-19, 1. samling), er gennemført og kommunikeret ud til de 

berørte uddannelsesinstitutioner på ministeriets område med henblik på at sikre, at 

flygtninge med opholdstilladelse efter udlændingelovens paragraf 7, stk. 1 og 2 fortsat 

har ret til skatteyderfinansieret videregående uddannelse? 

 

Berigtigende svar: 

Jeg er blevet gjort opmærksom på, at jeg i mit forrige svar ved en fejl har henvist til 

”paragraf 8”, som svar på spørgsmål fra Folketingets Udlændinge og Integrationsudvalg 

gengivet ovenfor. Det beklager jeg, da det drejer sig om ”paragraf 7”. Fejlen er nu rettet 

i svaret nedenfor.  

 

De ”nødvendige tekniske regelændringer”, som omtales, er blevet indarbejdet i 

Bekendtgørelse om opkrævning af betaling fra udenlandske studerende på de 

videregående kunstneriske uddannelser under Kulturministeriet, § 2, stk. 2. 

Bekendtgørelsen trådte kraft 1. april 2019. Det fremgår, at der ikke opkræves betaling 

for flygtninge med opholdstilladelse efter udlændingelovens paragraf 7, stk. 1 og 2. De 

to grupper har således fortsat ret til skatteyderfinansieret videregående uddannelse. 

Kulturministeriets uddannelsesinstitutioner, som er omfattet af bekendtgørelsen, blev 

på daværende tidspunkt orienteret om bekendtgørelsesændringen.  

 

 

Joy Mogensen 
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